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توپ و تور

کارت زرد

مسعود ذوقی برترین داور ورزش 
خراسان شد 

محمد مهدیزاده

مسعود ذوقی داور بین المللی درهمایش برترین ورزشکاران 

برتر خراسان رضوی با دریافت نشان کاوه به عنوان برترین 

داور سال ورزش خراسان رضوی معرفی شد وی با ۲۸ 

درصد آرا توانست این عنوان را به خود اختصاص دهد .

ذوقی در حالی این عنوان را به خود اختصاص داد که 

سال گذشته ودرمسابقات لیگ برتر باشگاه های ایران 

و مسابقات مختلف لیگ های کشور بهترین قضاوت ها 

را انجام داد و فینال لیگ برتر ایران را هم به عنوان 

داور اول قضاوت کرد و شایسته دریافت سوت طلایی 

بود . ذوقی که در حال حاضر مسوولیت کمیته داوران 

والیبال خراسان رضوی را بر عهده دارد درصورتی که از 

سوی هیات والیبال خراسان رضوی به عنوان کاندیدای 

برترین داور سال به درستی و بین خانواده بزرگ والیبال 

خراسان حمایت می شد می توانست با آرای بیشتری این 

عنوان را به خود اختصاص دهد.  این مراسم را انجمن 

نویسندگان و خبرنگاران و عکاسان ورزشی  خراسان 

رضوی ودرحضور بیش از ۱۵۰۰ورزشکارداور و مربی و 

مسوولین و میهمانان  برگزار کرد.

برترین های سال ورزش خراسان با نشان کاوه برگزار شد

نخست ورزشی :انجمن ورزشی نویسان و عکاسان ورزشی 

خراسان دست به کار بزرگی زد و از اداره کل ورزش و جوانان 

خراسان سبقت گرفت.

مشارکت پرشور جامعه ورزش خراسان درانتخابات

نخست ورزشی: خواسته جامعه بزرگ ورزش خراسان در 

دولت جدید این است بیشتر از گذشته حمایت و دیده شود. 

همایش پیاده روی خانوادگی درسطح استان برگزار شد

نخست ورزشی: خانواده های بزرگ جامعه ورزشی همیشه 

پای کار بوده و هستند تا ورزش خراسان سرپا باشد.
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استاندار خراسان رضوی به صورت سرزده از روند 

احداث سالن ۶ هزارنفری شهید آیت الله رییسی 

در مجموعه ورزشی ثامن الایمه )ع( بازدید کرد.

 یعقوبعلی نظری استاندار خراسان رضوی دوشنبه 

۱۱ تیرماه به همراه جواد خدایی معاون هماهنگی 

امور عمرانی خود به صورت سرزده از روند احداث 

سالن ۶ هزارنفری شهید آیت الله رییسی واقع در 

مجموعه ورزشی ثامن الایمه )ع( شهرستان طرقبه 

شاندیز بازدید به عمل آورد. استاندار خراسان 

رضوی در حاشیه این بازدید اظهار کرد: پروژه 

ورزشی سالن ۶ هزارنفری از پیشرفت قابل قبولی 

برخوردار است. وی ضمن اشاره به اینکه مجموعه 

فوق یک پروژه ملی است، یادآور شد: بنا بود این 

پروژه توسط شهید جمهور به بهره برداری برسد 

که این موضوع میسر نشد. بر این اساس؛ سالن 

ثامن الایمه )ع(  ۶ هزارنفری مجموعه ورزشی 

ان شاءالله بانام شهید آیت الله رییسی افتتاح 

خواهد شد. گفتنی است؛ نماینده عالی دولت در 

خراسان رضوی طی این بازدید دستورات مقتضی 

لازم را برای اتمام این پروژه صادر کرد. لازم به ذکر 

است؛ این مجموعه که به زودی افتتاح خواهد شد، 

سالنی چندمنظوره است که ورزش های توپی 

نظیر فوتسال، بسکتبال، والیبال و هندبال را 

پوشش می دهد.

 بازدید سرزده استاندار خراسان رضوی
 از سالن ۶ هزارنفری شهید آیت الله رییسی 

گروه ورزش-  در یک وبینار با حضور 

مدیران تربیت بدنی و فرهنگی سازمان 

زندان ها، تفاهم نامه همکاری برای اجرای 

طرح ورزش و مردم به امضاء رسید. این 

نشست به تلاش همکاران این سازمان 

برای اجرای برنامه ورزشی و مردمی در 

زندان ها اختصاص داشت.

. مدیرکل دفتر توسعه ورزش همگانی 

وزارت ورزش و جوانان در این نشست اظهار 

داشت:.بر اساس این طرح با همکاری 

هیات های ورزش های همگانی سراسر 

کشور و سازمان های زندان ها اجرای برنامه 

ورزش های صبحگاهی ویژه بانوان و آقایان 

در سازمان زندان ها برگزار و در این راستا 

دوره های آموزش مربی در دستور کار قرار 

گرفت. علیرضا کلانتری درباره هدف از 

اجرای طرح ملی ورزش و مردم گفت: هدف 

توسعه و تعمیم ورزش بین اقشار مختلف 

مردم در سراسر کشور است. وی از افتتاح 

پایگاه های ورزش صبحگاهی در ۶۲ مرکز 

استان ها خبر داد و گفت: بناست این 

پایگاه ها با همکاری دستگاه های اجرایی 

به خصوص شهرداری ها در سطح جامعه 

گسترش یابد و سازمان زندان ها با ظرفیت 

و پتانسیلی که در اختیار دارد می تواند در 

ایجاد بستر مناسب برای توسعه ورزش در 

میان اقاشر مختلف مددجویان و کارکنان 

سازمان نقش آفرینی کند.

 وی همچنین از برگزاری دوره های آموزش 

مربی گری ویژه مددجویان خبر داد و گفت: 

هیات ورزش های همگانی در استان ها 

تا پایان تیرماه دوره های تکمیلی آموزشی 

را برگزار خواهد کرد. کلانتری با اشاره به 

موفقیت ۷۳ درصدی اجرای طرح ملی 

ورزش و مردم از ابتدای آغاز طرح گفت: 

این سند آغازی بر پایان بی برنامگی در 

ورزش کشور است و اولویت اصلی این 

سند، ورزش همگانی و مردمی سازی و 

رایگان سازی ورزش است و در این راستا 

دستگاه های مختلفی مانند وزارتخانه 

آموزش وپرورش، کار تعاون و رفاه اجتماعی، 

بهداشت درمان و آموزش پزشکی و وزارت 

علوم تحقیقات و فناوری با وزارت ورزش و 

جوانان همکاری می کنند. وی بابیان اینکه 

طرح سراسری ورزش و مردم در سراسر 

کشور اجرا می شود، اظهار کرد: تصویب 

طرح سراسری ورزش در نشست شورای 

عالی ورزش به ریاست رییس جمهور یکی 

از اتفاقات خوب اخیر کشور در حوزه 

ورزش همگانی است. 

اجرای طرح ملی ورزش و مردم ویژه زندانیان

مجید خروشی

گروه ورزش-  طی حکمی از سوی مدیر 

کل آموزش و پرورش خراسان رضوی، حسن 

محمد زاده رییس اداره رفاه و پشتیبانی 

آموزش و پرورش خراسان رضوی با حفظ 

سمت به عنوان سرپرست معاونت تربیت 

بدنی و سلامت آموزش وپرورش خراسان 

رضوی منصوب شد.

 پیش از این کشتی دار عهده دار سمت 

معاونت تربیت بدنی و سلامت آموزش و 

پرورش خراسان رضوی بود. محمد زاده در 

اولین قدم ورود به این معاونت بزرگترین زمین 

چمن مصنوعی را در حاشیه شهر مشهد 

افتتاح کرد. مراسم افتتاح بزرگ ترین زمین 

چمن مصنوعی آموزش و پرورش خراسان 

رضوی در حاشیه شهر مشهد مقدس با 

حضور معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت 

آموزش و پرورش باحضور صادق ستاری 

فرد معاونت تربیت بدنی و سلامت وزارت 

آموزش و پرورش، سید امیر شوشتری مدیرکل 

آموزش و پرورش استان خراسان رضوی، 

حسن محمدزاده سرپرست تربیت بدنی 

و سلامت استان و احمد مسجدی بافقی 

مدیر آموزش و پرورش ناحیه ۵ مشهد در 

روز مبارک مباهله مجتمع ورزشی شهدای 

خدمت افتتاح گردید.

گروه ورزش- مسابقات قهرمانی تنیس روی 

میز نوجوانان پسر با حضور ۳۲ بازیکن برتر 

منطقه ۹ کشور بصورت دوره ای -حذفی و 

با سرداوری عباس فروغی در خانه شماره 

یک تنیس روی میز مشهد برگزار شد. 

و در پایان با هتریک قهرمانی پرهام 

گلستانی به پایان رسید. علی گلستانی 

رییس هیات تنیس روی میزخراسان 

رضوی با بیان این مطلب گفت:در 

پایان این رقابت ها پرهام گلستانی 

به مقام قهرمانی دست یافت.مبین 

راعی مقدم دوم شد.دانیال فخرایی 

و ماهان فخرایی به صورت مشترک 

سوم شدند. در مراسم اختتامیه این 

رقابتهابه چهار بازیکن برتر با اهدا 

حکم و جوایز نقدی ) ۸ میلیون، ۶ 

میلیون، و چهار میلیون ریال ( تقدیر 

و تجلیل به عمل آمد. تیم داوری این 

رقابت ها بر عهده امیر گیفانی، امید 

رادمنش، محمود ثابتی بود

 سرپرست معاونت تربیت بدنی
 آموزش وپرورش معرفی شد

هتریک »پرهام گلستانی« 
در مسابقات نوجوانان
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 سراب مدارس فوتبال 
در تابستان 

 سید بهنام حسینی زهرائی 
کارشناس ارشد تربیت بدنی

زرق و برق فوتبال چند سالی است که خانواده ها را 

بر آن داشته تا به امید رقم زدن آینده ای مرفه برای 

فرزندان خود زمینه حضور آن ها را در این رشته 

محبوب مهیا سازند. اشتیاقی که شرایط را برای 

فعالیت سودجویان فراهم ساخته و دست آن ها 

را در این راستا، به خصوص در فصل تابستان باز 

گذاشته است، به طوری که طی سال های اخیر 

شاهد رشد قارچ گونه مدارس فوتبال در شهر ها و 

استان های مختلف هستیم. مدارسی که بسیاری 

از آن ها فاقد مجوز لازم هستند، اما با توجه به 

تقاضا های بسیار به خصوص در فصل تعطیلات 

مدارس می توانند به واسطه تبلیغات فریبنده جذب 

بالایی داشته باشند. اما از آنجایی که کیفیت 

برای شان کمترین اهمیتی ندارد و آنچه مدنظر 

دارند کمیت است و استفاده حداکثری از این 

زمان کوتاه شاهد اتفاقات و اخبار ناگوار بسیاری 

در این راستا هستیم. مشکلاتی که تنها به مسایل 

فنی ختم نمی شود و گاهی مشکلات اخلاقی 

را در پی دارد که به دلیل ایراد های ساختاری و 

عدم دریافت مجوز های لازم، امکان پیگیری و 

شکایت را به طرف حساب خود نمی دهد.اگرچه 

سهم خانواده ها در انتخاب مدارس فوتبال برای 

فرزندان شان غیرقابل انکار است، بی هیچ تردیدی 

انتخاب خانواده ها باید اصولی باشد، نه براساس 

تبلیغات فریبنده ای که اساساً نتیجه مثبتی در 

پی ندارد. در اصل گرفتن استعلام از هیات های 

فوتبال در خصوص مجوز مدارس فوتبال اصلی ترین 

اقدامی است که خانواده ها می توانند در راستای 

ثبت نام فرزندان خود انجام دهند. با این وجود 

نمی توان نقش هیات های فوتبال را نیز در این 

زمینه نادیده گرفت.

یکی از بزرگ ترین معضلات در این راستا اعطای 

بی هدف مدرک مربیگری، آن هم بی هیچ فیلتر، 

نظارت و بازنگری است. مساله ای که در رشد 

روزافزون و قارچ گونه مدارس فوتبال تأثیر بسزایی 

دارد. مدارسی که به واسطه مربیان ناکارآمدی 

دایر می شود که کوچک ترین تجربه، دانش و 

تعهد اخلاقی ندارند و اتفاقات ناگواری را رقم 

می زند که گاهاً جبران ناپذیر است. حال آنکه 

در صورتی که دقت نظر بیشتری در خصوص 

اعطای مدرک مربیگری و از آن مهم تر صدور 

مجوز برای مدارس فوتبال انجام شود، می توان 

به شکل قابل توجهی مقابل اتفاقات ناگوار را 

گرفت و نتیجه به دست آمده از دایر شدن این 

مدارس را هدفمند کرد.

اما به رغم اهمیت بسیاری که عملکرد مدارس فوتبال 

دارد، بسیاری از هیات ها با چشم بستن بر این 

مهم، تنها به صدور مجوز می پردازند. مجوز هایی 

که نه اصول و باید ها را رعایت کرده و نه نظارتی بر 

آن وجود دارد. مساله ای که به جای ترویج فرهنگ 

فوتبال و تربیت نسل آینده تنها گردش مالی این 

رشته را بالا برده و جیب سودجویان و دلالان را پر 

می کند و در کنار آن گاهی اتفاقات ناگواری را هم 

شاهد هستیم که کار را به شکایت و دادگاه هم 

می کشاند، اما عدم رعایت اصولی این روند باعث 

می شود تا نه شاکیان دست شان به جایی برسد و نه 

این اتفاقات درس عبرتی شود برای برچیده شدن 

بساط مدارس غیرحرفه ای و فاقد مجوز فوتبال 

بی شک، اما زرق و برق فوتبال و ارقام نجومی 

که طی سال های اخیر در این رشته رد و بدل 

شده سهم بسزایی در ایجاد شوق و علاقه در بین 

خانواده ها برای ثبت نام در مدارس فوتبال دارد. 

      تغذیه ورزشی

 خروشی- مسوول و مربی تیم های نوجوانان و جوانان 

خراسان رضوی از دعوت ۶بازیکن برتر دوچرخه سواری 

نوجوانان خراسان رضوی جهت شرکت در مسابقات 

کشوری خبر داد . 

هیات  فنی  کمیته  تصمیم  بنابر  افزود:  متقیان  علی 

دوچرخه سواری استان مقرر شد جهت انتخاب نفرات 

تیم استان جهت حضور در مسابقات قهرمانی کشور جاده 

جوانان تعداد ۶نفر از برترین افراد در دو مسابقه برگزارشده 

در مسابقات جاده در اردوی تمرینی حضور پیدا کنند.

 وی افزود: پوریا پسندی ،کیارش موسوی،امیر محمد 

عباسیان،یاسین زارع رشیدی،امیر علی محیطی در این 

اردو حضور داشتند.که از میان این نفرات ۲نفر به همراه 

عطا احدیان و محمدحسین قربانی نفرات نهایی شده به 

مسابقات کشوری اعزام می شوند. وی در ادامه همچنین 

از کسب مدال برنز غلامرضا رضایی در مسابقات کشوری 

که به میزبانی بیرجند برگزار شد خبر داد متقیان در ادامه 

همچنین از اعزام تیم دوچرخه سواری خراسان رضوی 

در مسابقات قهرمانی کشور جاده بزرگسالان و امید به 

میزبانی زنجان خبر داد و گفت: این مسابقات در ۲رشته 

استقامت ۱۵۰ و تایم تریل ۳۶کیلومتری برگزار و مهدی 

روزبهانه،کوروش قراگزلو و سپهر خانی با سرپرستی ابوافضل 

خانی و مربی گری علی متقیان اعزام شده اند.

گروه ورزش- مجمع انتخاباتی ریاست فدراسیون دوومیدانی 

یازدهم تیرماه در محل سالن سلمان فارسی آکادمی ملی 

المپیک برگزار و احسان حدادی با کسب ۴۰ رای از ۶۰ رای 

ماخوذه به مدت ۴سال سکاندار فدراسیون دوومیدانی شد.

 مهران تیشه گران، احسان حدادی، هاشم خزایی، مصطفی 

زرین افضل، هاشم صیامی، ایرج عرب، روح الله عسکری و 

عباسعلی مدیح نامزدهایی هستند که برای احراز پست ریاست 

فدراسیون دوومیدانی نامزدهای این انتخابات بودند. زارع مهذبیه 

مربی باسابقه تیم ملی درباره این انتخاب می گوید:  محدودیت 

و عادت به تنگ نظری سال هاست به دوومیدانی کشورمان 

تحمیل شده و برای برون رفت از این وضعیت نیاز به شخصی 

از جنس دوومیدانی دارد که بتواند مشکلات را برطرف کند. 

این مربی سازنده که دوندگان زیادی را پرورش داده در ادامه 

سخنانش افزود:  دوومیدانی در بعد قهرمانی و پرورش قهرمانان 

نیاز به چهره های برجسته و موردقبول دارد تا بتواند برنامه هایش را 

پیاده کند. زارع ادامه داد:  ریاست فدراسیون باید شخصی باشد 

که برای دیدار با ورزشکاران وحل مشکلات و مسایل دوومیدانی 

در سراسر کشور نیاز به تعیین وقت آنچنانی نداشته باشد و به 

نظر می رسد احسان حدادی با توجه به سابقه و محبوبیتی که 

در جامعه دارد بتواند این رشته پایه را به سرمنزل مقصود برساند. 

نفرات برتر دوچرخه سواری در رده سنی نوجوانان معرفی شدند

حدادی رییس فدراسیون دوومیدانی شد 

رنکینگ جدید تیم های ملی والیبال دنیا از سوی فدراسیون 

جهانی اعلام شده است.

 تیم ملی والیبال ایران پس از پشت سر گذاشتن یکی از 

بدترین دوره های خود در لیگ ملت های ۲۰۲۴، با ۱۰ 

شکست و تنها ۲ پیروزی به کار خود پایان داد و در رده 

پانزدهم قرار گرفت. این عملکرد ضعیف ادامه سیر نزولی 

والیبال ایران است که از سال گذشته آغازشده و همچنان 

ادامه دارد. علاوه بر ناکامی دررسیدن به المپیک و صعود 

به مرحله نهایی لیگ ملت ها، تیم ملی ایران در رنکینگ 

جهانی نیز با سقوط مواجه شده است.

در آخرین آپدیت رنکینگ فدراسیون جهانی والیبال، ایران 

با ۱۸۵.۰۷ امتیاز در رده پانزدهم و حتی پایین تر از اوکراین 

قرارگرفته است. این در حالی است که تیم ملی ژاپن، رقیب 

آسیایی ایران، پس از نایب قهرمانی در لیگ ملت ها با ۳۶۱.۰۲ 

امتیاز در رده دوم قرار دارد و فاصله ای ۱۷۶ امتیازی با ایران 

ایجاد کرده است. در این رده بندی، لهستان بافاصله فاحشی 

در صدر قرار دارد.

چالش های پیش روی والیبال ایران

افت شدید تیم ملی والیبال ایران نشان دهنده نیاز به تغییرات 

اساسی در برنامه ریزی و مدیریت این ورزش است. عوامل 

مختلفی ازجمله نبود برنامه ریزی مناسب، عدم توجه به 

پرورش نسل جوان و مشکلات مدیریتی می تواند از دلایل 

این افت باشد. بااین حال، والیبال ایران همچنان از پتانسیل 

بالایی برخوردار است و با یک سرمربی بزرگ و برنامه ریزی 

مناسب می تواند به روزهای اوج خود بازگردد. 

نیاز به بازسازی و تغییرات

به نظر می رسد که فدراسیون والیبال ایران باید با بررسی 

دقیق عملکرد تیم ملی و شناسایی نقاط ضعف، برنامه ریزی 

جدیدی را برای بهبود وضعیت این ورزش ارایه دهد. همچنین، 

توجه به توسعه و پرورش استعدادهای جوان و ارتقاء سطح 

فنی بازیکنان می تواند به بازگشت والیبال ایران به سطح 

بین المللی کمک کند.

نتیجه گیری

والیبال ایران در شرایط بحرانی قرار دارد و نیاز به بازسازی 

و تغییرات اساسی دارد. امید است که با برنامه ریزی دقیق 

و توجه به مشکلات اساسی، این ورزش پرطرفدار در ایران 

بتواند به روزهای اوج خود بازگردد و دوباره در سطح جهانی 

بدرخشد.

تلخ و دردناک

پیام ژاپن به ایران: حالا حالاها به ما نمی رسید! 

معین شریف

طلا برگردن علیپور

تیم  ملی کشتی آزاد نوجوانان درمسابقات قهرمانی آسیا که دراردن 

برگزارشد،صاحب پنج طلا ودو برنزشد.یکی از پنج نشان ارزشمند طلای 

کشورمان را امیررضا علیپور، کشتی گیر مشهدی، در وزن ۹۲کیلوگرم 

این رقابت هابه دست آورد. او در دور اول ۹بر۰ از سد ارکینجانوف از 

ازبکستان گذشت و در دور بعد ۸بر۲ آرجون راهول از هند را مغلوب 

کرد و به مرحله نیمه نهایی راه یافت. دراین مرحله بالجینیام آلتانخویاگ 

از مغولستان را ۱۱بر۰ از پیش رو برداشت و راهی دیدار فینال شد. 

علیپور در این دیدار ۱۰بر۰ مقابل ژنیو یانگ از چین به پیروزی رسید 

و به مدال طلا دست یافت.

حضورپررنگ خراسانی ها در جودو

دررقابت های بین  المللی جودو نوجوانان و جوانان کاپ آزاد آسیا که از۱۴ 

تیر۴ به میزبانی قزاقستان آغاز  شد جودوکاران خراسانی حضورپررنگی 

دارند. در وزن ۵۵-کیلوگرم امیرعباس رحیمی و در ۹۰+کیلوگرم علیرضا 

نیک سرشت از خراسان رضوی در تیم ملی نوجوانان به روی تاتامی می روند. 

در رده سنی جوانان نیز در وزن ۶۶-کیلوگرم علی تقی زاده، در ۷۳-کیلوگرم 

حسین بخشی، در ۸۱-کیلوگرم الیاس پرهیزگار و در ۱۰۰-کیلوگرم نیز 

محمدحسین یاقوتی و علیرضا نیک سرشت از خراسان رضوی حضور دارند.

منیره نخعی

بیست وچهار مین دوره مسابقات هندبال قهرمانی جهان از سی ام خرداد 

تا دهم تیر به میزبانی مقدونیه شمالی با شرکت ۳۲تیم برگزار شد .

این تیم در مرحله مقدماتی با تیم های هلند،  رومانی و برزیل ، هم گروه 

بود که هر سه بازی را به رقیبان نامدارش وا گذار کرد. در ادامه تیم ایران 

وارد مرحله پرزیدنتکاپ شد و با تیم های تونس و شیلی هم گروه شد. 

در این مرحله شاگردان شافعیان با یک شکست و یک پیروزی برای 

کسب رتبه بیست وپنجم تا بیست وهشتم به مصاف چک رفتند. در 

این بازی تیم ایران ۲۹بر۱۷ باخت. سرانجام هندبالیست های جوان 

کشورمان برابر ازبکستان قرار گرفتند و با برتری پرگل ۴۰بر۳۱ در رده 

بیست وهفتم این رویداد ایستادند و با پیروزی به کارشان در آوردگاه 

جهانی پایان دادند.

از قاره آسیا ۷ تیم در این رویداد حاضر بودند که کره جنوبی چهاردهم 

، چین شانزدهم، ژاپن بیستم ، چین تایپه  بیست وششم، ایران بیست 

وهفتم و ازبکستان بیست وهشتم شدند.

مشهد،  هندبال قهرمان خراسان رضوی
گروه ورزش-  مسابقات هندبال خردسالان خراسان رضوی با 

قهرمانی تیم هندبال مشهد به پایان رسید.

 رییس هیات هندبال خراسان رضوی با اعلام این خبر گفت: 

در پایان این رقابت ها که به میزبانی شهرستان نیشابور برگزار 

شد تیم هندبال خردسالان مشهد به مقام اول دست یافت و تیم 

های سبزوار و تربت جام به ترتیب رتبه های دوم و سوم را کسب 

کردند. رضا علیزاده افزود: کاپ اخلاق این دوره از رقابت ها را 

تیم هندبال خردسالان نیشابور کسب کرد. در مراسم پایانی این 

رقابت ها به بازیکنان و اعضای تیم های اول تا سوم احکام و مدال 

قهرمانی اهدا شد. داوری این رقابت ها را ابوالفضل دلاور،بهزاد 

قندی،امین کریمی،علی علیشاهی برعهده داشتند . سرپرست 

فنی مسابقات نیز کاظم عربی و نماینده هیات وحید عبداللهی 

بود. علیزاده در باره برگزاری دوره های آموزشی مربیان و کلاس 

های داوری گفت: کلاس داوری درجه ۳ آقایون در شهرستان 

بجنورد آغاز شده است و تدریس این دوره را جواد زارعی از خراسان 

رضوی برعهده دارد.

منهای فوتبال

ورزش بانوان 

خبر
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قانع نباشیم و مطالبه گری کنیم!
جمعه سرنوشت ساز، ورزش!

محمدرضا نصرالله زاده

ورزش و ورزشی ها این روزها با دغدغه های بسیاری روبرو هستند. 

همان هایی که تا همین دو تا سه سال پیش مدعی حضور ورزشی ها 

بر مسند وزارت ورزش بودند، اما وقتی عملکرد باصطلاح ورزشی ها 

را هم دیدند، متوجه این واقعیت شدند که ورزشی ها هم گلی به سر 

ورزش نزده و نتوانستند گره کور ورزش کشور را باز کنند! و برای همین 

هم دیگر برایشان فرقی نمی کند که وزیر ورزش آینده ورزشی باشد یا 

علاقه مند به ورزش! اما برای آن ها مهم است که نگاه رییس جمهور 

آینده به ورزش چگونه نگاهی خواهد بود! نکته ای مهم و قابل تامل 

که می تواند ورزش و آینده آن را به درستی ترسیم نماید! چنین به نظر 

می رسد که نگاه مسعود پزشکیان به مقوله ورزش و ورزشی ها نگاه 

مثبت تری باشد. نگاهی از جنس حمایت و همراهی و این همان نکته 

مهمی است که باید به آن توجه شود. وقتی اعتقاد بر این است که ورزش 

باعث سرزندگی و شادابی جامعه می شود، قطعا نگاه حمایتی به آن هم 

کارساز خواهد بود! و کاری انجام خواهد شد که ورزش و ورزشی ها 

در فضای مطلوب تری به کار برنامه ریزی مشغول شوند و این میسر 

نمی شود، مگر با انتخاب درست و صحیح. انتخابی از سر اطمینان و 

اعتماد. انتخابی که ورزش را صرفا بازی نداند و به اثرات آن در جامعه 

اعتقاد داشته باشد! و همین موضوع مهم است که اهمیت انتخاب فرد 

اصلح را برای روز جمعه برای ورزشی ها صدچندان می کند. انتخابی 

که ورزش کشور را از آن چیزی که در حال حاضر هست ارتقا داده  و 

قانع به اتفاقات دو تا سه سال گذشته در ورزش نباشد!

ذره بین خبری روی نقل و انتقالات!
 در پایان اولین هفته از پنجره تابستانی نقل و انتقالات ایران، هنوز بازار 

آنطور که هواداران انتظار دارند داغ نشده، اما مذاکرات و ارزیابی  ها به 

مرحله  خوبی رسیده و می توان انتظار وقوع چند خبر رسمی را داشت.

امروز انتظار می رود پایتخت محل مذاکرات بیشتر برای جلب نظر 

بازیکنان و البته سرمربیان باشد. جایی که شاید یک سرمربی برگزیده 

شود و چند انتقال هم رقم بخورد.

سپاهان در پشت پرده به سبک همیشگی با دو ستاره تیم های لیگ 

برتری در نقل و انتقالات نیز به توافق رسیده و به نظر می رسد یکی از 

مهم ترین چهره های بازار نقل و انتقالات این فصل پیراهن طلایی را 

به تن خواهد کرد؛ ستاره ای که حضورش در سپاهان جنجال های 

بسیاری را برخواهد انگیخت.

کمتر پیش می آید رضا اسدی را اینطور ساکت و آرام ببینید، اما او 

این روزها در سکوت خبری آماده دومین فصل قراردادش با سپاهان 

می شود. به نظر رضا قصد دارد در این پنجره دوباره با اخبار پیشنهادات 

مختلف به تیتر رسانه ها تبدیل شود.

ریکاردو آلوز که اعلام کرده بود در صورت جدایی محمدرضا زنوزی، به 

تراکتور بازنخواهد گشت، حالا با بازگشت زنوزی، آماده یک فصل دیگر 

با تراکتور می شود. او یک ستاره ذی نفوذ در تیم تراکتور و محبوب بین 

هواداران این تیم تبریزی است.

مهدی تارتار بعد از کسب نتایج خوب با ملوان در لیگ بیست و سوم، 

حالا به دنبال رفتن به یک پله بالاتر است. نام او به عنوان گزینه ایرانی 

پرسپولیس هم به گوش می رسید، اما پرسپولیس به سراغ گزینه خارجی 

رفت. حالا گل گهر جدیدترین مشتری این سرمربی است.

حسین پورحمیدی به دنبال جدایی از تراکتور است. او هم می خواهد 

لژیونر شود، اما هنوز معلوم نیست که چه پیشنهادی را در دست دارد 

که با آن قصد جدایی از تراکتور را کرده. البته همه خوب می دانند که 

زنوزی به این سادگی بازیکنانش را رها نمی کند.

یادداشت

خبر

سرخ پوشان پایتخت به دنبال آن هستند تا بتوانند با جانشین 

علیرضا بیرانوند به توافق برسند.

پرسپولیس در بازار نقل وانتقالات تابستانه هنوز با بازیکن 

جدیدی به توافق نرسیده و تنها تحرکات سرخ پوشان در بازار 

تابستانه، توافق با مرتضی پورعلی گنجی و وحید امیری برای 

ادامه همکاری بوده است. یکی از بزرگ ترین چالش های 

سرخ پوشان، خطر جدایی ۳ ستاره کلیدی این تیم است که 

البته گفته می شود مذاکرات مثبتی با دانیال اسماعیلی فر 

برای ادامه همکاری انجام شده اما علیرضا بیرانوند و مهدی 

ترابی همچنان مصمم به جدایی از پرسپولیس هستند.

سرخ پوشان یکی از اولویت های خود در بازار تابستانه را جذب 

دروازه بان جدید قرار داده اند و این موضوع در هیات مدیره 

باشگاه پرسپولیس هم مصوب شده است. جالب آنکه در 

روزهای گذشته، تلاش هایی برای برقراری ارتباط میان بیرانوند 

و مدیران باشگاه پرسپولیس و از سرگیری همکاری طرفین 

به گوش می رسید اما به نظر می رسد که این تلاش ها بی ثمر 

بوده و اگر اتفاق خاصی رخ ندهد، طی امروز و یا نهایتاً فردا، 

رسمًا از علیرضا بیرانوند به عنوان خرید جدید تیم تراکتور 

تبریز رونمایی خواهد شد.

مذاکرات مثبت پرسپولیسی ها با اخباری

حسین پورحمیدی، پیام نیازمند و حتی امیر عابدزاده از 

جمله دروازه بانانی بودند که نام شان در روزهای گذشته در 

حوالی پرسپولیس مطرح شد اما پیگیری های بیشتر نشان 

می دهد که سرخ پوشان پایتخت برای انتخاب جانشین 

علیرضا بیرانوند به سراغ یک دروازه بان باتجربه دیگر رفته اند؛ 

محمدرضا اخباری. اخباری فصل پرماجرایی را در تیم 

گل گهر در سیرجان پشت سر گذاشت، موفق به ثبت ۱۱ 

کلین شیت شد و در رتبه چهارمین دروازه بان برتر فصل از 

حیث شمار کلین شیت قرار گرفت و ۲۸ بار هم دروازه او در 

لیگ بیست وسوم فرو ریخت.

اخباری که فصل گذشته در آستانه پیوستن به استقلال 

بود، حالا در شرایطی به گزینه اول پرسپولیسی ها در 

بازار نقل وانتقالات تابستانه تبدیل شده که هنوز آینده 

کاری او در تیم گل گهر نامشخص است. مدیران باشگاه 

پرسپولیس دریافت رضایت نامه از تیمِ سیرجانی را به 

محمدرضا اخباری محول کرده اند اما پیگیری های 

بیشتر نشان می دهد که مذاکرات انجام شده میان 

طرفین مثبت بوده و همین مسئله باعث شده تا دروازه بان 

سابق تراکتور و گلر فصل گذشته گل گهر به جدی ترین 

گزینه حضور در خط دروازه پرسپولیس در فصل آتی 

رقابت های باشگاهی تبدیل شود.

نام 3 گزینه خارجی هم روی میز است

پرسپولیسی ها در شرایطی از ادامه همکاری با بیرانوند 

ناامید هستند و پروژه انتخاب جانشین او را آغاز کرده اند که 

در کنار بررسی عملکرد دروازه بانان ایرانی، موضوع جذب 

دروازه بان خارجی هم مطرح است و زمزمه هایی درباره اینکه 

دروازه بان شماره یک پرسپولیس در فصل آتی، یک چهره 

غیرایرانی خواهد بود، به گوش می رسد. در زمینه جذب 

دروازه بان خارجی هنوز مذاکرات با گزینه خاصی آغاز نشده 

اما طی روزهای اخیر از میان شمار زیادی از دروازه بانان 

پیشنهادشده به مدیران باشگاه پرسپولیس، آن ها ۳ گزینه 

را انتخاب کرده اند و گفته می شود در صورت شکست در 

مذاکرات با محمدرضا اخباری، سرخ پوشان پایتخت به 

سراغ جذب دروازه بان خارجی خواهند رفت.

بازهم پنجره تابستانی و بار دیگر علیرضا بیرانوند که 

نقل و انتقالات فوتبال ایران را داغ کرد.

 فصل گذشته نیز علیرضا بیرانوند با فسخ ناگهانی 

قراردادش ماجرایی چندروزه را شکل داد و درنهایت 

اما به این نتیجه رسید که کارش را در جمع شاگردان 

یحیی گل محمدی ادامه دهد. اما این بار ماجرا 

کاملا متفاوت است؛ او بار دیگر تصمیم گرفت 

قراردادش را به واسطه حواشی و اتفاقات زیادی 

که شکل گرفته بود فسخ کند و ماجرایی جدید را 

استارت بزند، اما این بار به نظر می رسد ته این ماجرا 

منجر به عکس یادگاری دوباره او با رضا درویش و 

بازگشت به پرسپولیس نشود.

شماره یک تیم ملی که قطعا از حیث فنی فاصله زیادی 

با دیگر رقبای خود دارد، اکنون تراکتور را به عنوان 

مشتری جدی خود می بیند و در روزهایی که در 

تعطیلات پایان فصل به سر می برد، همه در انتظار 

بازگشت او و اقدام بعدی اش هستند. اقدامی که او 

نشان داده، هیچکس قادر به پیش بینی آن نیست!

طی ساعات اخیر اما شایعات و اخبار زیادی حول 

بازگشت احتمالی علیرضا بیرانوند به پرسپولیس 

شکل گرفته؛ شایعاتی که از البته از جهاتی نیز 

صحت دارد و در این خصوص نیز بحث شده است 

اما به نتیجه نرسیده است.

علیرضا بیرانوند آن طور که ادعا می کند بیش از 

اینکه به مسایل مالی فکر کند، از برخی رفتارها و 

اقدامات علیه خودش شاکی است و این تصمیم را 

گرفته است. او البته این روزها بیشتر از این موضوع 

ناراحت است که هیچکس از باشگاه بعد از فسخ 

قراردادش تماسی با وی نگرفته و حتی به عصبانیت 

بابت این اقدامش او را بازخواست نکرده!

یکی از نزدیکان علیرضا بیرانوند در این خصوص 

و  ملی  تیم  مگر می شود شماره یک  می گوید: 

بازیکنی که طی ۶ سال ۱۲ جام با این تیم آورده 

و نقشی نمی گوییم تاثیر گذار که حداقلی در این 

موفقیت ها داشته، بعد از دریافت پولش و اینکه 

فسخ کرده، با بی توجهی صرف باشگاه مواجه شود 

و هیچکس نه تماسی با او بگیرد و نه بازخواستی 

کند که مشکلت چه بود؟ تویی که پول گرفته بودی 

و حتی توافق کردی برای دریافت پول البسه فصل 

آتی و به نظر هیچ مشکلی وجود نداشت، چرا ناگهان 

چنین تصمیمی گرفتی؟ بله، علیرضا دوست دارد 

در پرسپولیس بماند. چرا اصلا باید برود؟ ۶ سال و 

۱۲ قهرمانی و بازوبند کاپیتانی این تیم مگر ارزش 

کمی دارد؟ بروید اما از دوستان بپرسید صادقانه 

بگویند مشکل چه بود!

وی ادامه داد: چرا فصل گذشته وقتی پیشنهاد 

چند برابری رقیب را رد کرد و با ۱۵ میلیارد در 

پرسپولیس ماند، کسی پشت او درنیامد؟ چرا 

وقتی به عنوان گلر اول تمامی تورنمنت های 

چند سال اخیر، رقیبان خود را با مبالغی بالاتر 

می دید، هیچکس نگفت دمت گرم! پس مشکل 

چیز دیگری بود که علیرضا این تصمیم اعتراضی 

را گرفت. فصل گذشته همین تصمیم باعث شد 

تا تیمی قدرتمند شکل دهند. دیدید امسال 

چه شد؟ چه برنامه ای برای نقل و انتقالات دارند 

وقتی رقبا خیلی راحت حتی با رضایت نامه های 

۳۰ میلیاردی و درخواست ۵۰-۴۰ میلیاردی کنار 

می آیند اما دوستان از راضی کردن بازیکنان عاجز 

هستند. علیرضا پیشنهاد مالی خود را به باشگاه 

داده و از آن زمان هیچکس بار دیگر حتی نگفت 

چه خبر است پسر و بیا بنشین صحبت کنیم و 

به نتیجه برسیم. این نشان می دهند که آن ها 

او را نمی خواهند نه اینکه علیرضا نخواهد در 

پرسپولیس بماند. بروید ببینید در خود باشگاه 

چه کسانی از این اتفاق شاد شدند!

    بااین حال اکنون گفته می شود علیرضا بیرانوند 

که در آنتالیا به سر می برد، چندی پیش مذاکراتی 

با یکی از تیم های سوپر لیگ ترکیه نیز داشته است 

که البته هنوز به توافق مالی در این خصوص نزدیک 

نشدند. اما پیشنهاد داخلی او با مبلغی حدود ۳ برابر 

بالاتر از پرسپولیس پابرجاست و درصورتی که در 

بازگشت به تهران سیگنالی از پرسپولیس دریافت 

نکند، مراحل عقد قرارداد و امضای آن را به صورت 

رسمی دنبال خواهد کرد تا بعد از تجربه بازی در 

نفت تهران و پرسپولیس، اکنون سومین مقصد 

لیگ برتری خود را نیز دنبال کند.

آیا تا زمان بازگشت به تهران، مدیران پرسپولیس بار 

دیگر با وی ارتباط خواهند گرفت و مسیر مذاکرات 

را دنبال خواهند کرد؟

پدرام خسروشاهی

مذاکرات چراغ خاموش پرسپولیسی ها با گزینه های جانشینی بیرانوند مذاکرات چراغ خاموش پرسپولیسی ها با گزینه های جانشینی بیرانوند 

اخباری در آستانه توافق با سرخ ها؟اخباری در آستانه توافق با سرخ ها؟

چرا کسی به شماره یک تیم ملی زنگ نمی زند؟

جنجال بیرو!



آمیتاب باچان آمیتاب باچان ۸۲۸۲ ساله همچنان بازی می کند ساله همچنان بازی می کند

قهرمان بدون بازنشستگیقهرمان بدون بازنشستگی
آجای دیوگن هنرپیشه معروف بالیوود در 

بازنشستگی  اینکه  بیان  با  ای  مصاحبه 

برای آمیتاب باچان ۸۲ ساله معنی ندارد 

می گوید: کار مداوم باچان او را تیز و محکم 

نگه می دارد.

به گزارش ایرنا، آجای دیوگن هنرپیشه معروف 

 NH بالیوود در ویدیویی در کانال یوتیوب

Studioz، در کنار نیراج پاندی کارگردان، 

درباره سازگاری با زمانِ در حال تغییر، 

گفت وگو کردند.

او در این مصاحبه وابستگی عمیق به کارش 

را ابراز و اعتراف کرد که در روزهای تعطیل 

احساس بی قراری می کند. او همچنین 

فرهنگ کشور سنگاپور را تحسین کرد، که 

سالمندان تشویق می شوند در دهه ۸۰ و 

۹۰ زندگی خود فعال باقی بمانند.

آجای با بیان اینکه از آمیتاب باچان الهام 

برای  ماندن  مشغول  اهمیت  بر  گرفته، 

طولانی تر کردن اثربخشی فرد تاکید کرد.

ازنشستگی برای آمیتاب باچان ۸۲ ساله 

معنی ندارد

جای دیوگن هنرپیشه معروف بالیوود

وی افزود: من برای کار عمیقا ارزش قائل 

ام و تشویق از سالمندان برای فعال ماندن 

را تحسین می کنم. کار مستمر نشاط را 

حفظ می کند و باچان مثالی برجسته در 

این مورد است.

آمیتاب  از  گرفتن  الهام  با  دیوگن  آجای 

ماندن در عرصه  فعال  ارزش  بر  باچان، 

هنری تأکید کرد.

او خاطرنشان کرد که هرکسی »مدت ماندگاری« 

دارد، اما نکته کلیدی این است که آن را تا 

جایی که می توانیم افزایش دهیم.

او به این مساله اشاره کرد که چگونه با 

گذشت زمان، سرگرمی ها محو می شوند 

و استراحت ها را بی هدف می گذارند.

آجای اذعان کرد که در صحنه فیلمبرداری 

یا غرق شدن در کار، بیشترین احساس 

خوشبختی را در زندگی اش داشته است.

بازنشستگی برای آمیتاب باچان ۸۲ ساله 

معنی ندارد

وی افزود که معتقد است همه باید در طول 

زندگی خود به کار ادامه دهند.

به گفته وی، توقف کار برای آرامش، پیری 

را به میزان قابل توجهی تسریع می کند.

آجای، آمیتاب باچان را به عنوان مثال ذکر و 

خاطرنشان کرد که کار مداوم باچان او را حتی 

در سن و سالش تیز و محکم نگه می دارد.

وی با تاکید بر اینکه فعال ماندن تاریخ انقضا 

را به تاخیر می اندازد، خاطرنشان کرد: هر 

فردی محدودیتی دارد اما تلاش بیشتر این 

محدودیت را کنار میزند.

آجی دیوگن با آمیتاب باچان در فیلم اخیرشان 

»Runway ۳۴« همکاری کردند و پروژه 

دیگری را نیز در دست تولید دارند.

 Kalki« آمیتاب باچان ۸۲ ساله برای بازی در

AD ۲۸۹۸« در کنار Prabhas که تنها در 

عرض دو روز پس از اکران، بیش از ۲۹۸ 

کرور در سطح جهان فروش داشته است، 

مورد تمجید بزرگان بالیوود است.

Nakhost Honari



6nakhostvarzeshi@yahoo.com

مزایای دورکاری چیست؟

 هفته نامه ورزشی و هنری   سال هشتم   شماره 410   
 پنجشنـبه 14 تیر 1403    27ذی الحجه  1445 

دورکاری برای کارفرمایان مزایای زیادی دارد که مهم ترین 

آن صرفه جویی در هزینه ها و امکانات است. درواقع این 

کاهش به این معنی نیست که کارمندان دستمزد کمتری 

می گیرند بلکه این امر مخارج کار و محیط آن را کمتر 

می کند. با این روش مواردی از قبیل هزینه های سیستم ها، 

برق، آب، تجهیزات، اجاره مکان، جابه جایی ها و … تا 

حد زیادی کاهش می یابد و مواردی مانند جای پارک، 

فضای کاری، مبلمان و … نیز به حداقل خود می رسد. 

با این حساب ،شرکت ها می توانند هزینه های خود را 

به خوبی مدیریت کرده و درصد بیشتری از کارمندان 

تاثیر گزار خود را حفظ کنند. هم چنین تحقیقات نشان 

داده است که اگر شخصی از چارچوب و کنترل سازمان 

خارج شود، برای بهبود خود تلاش می کند تا بتواند در 

کمترین زمان ممکن، بیشترین بازدهی را داشته باشد. 

علاوه بر این ها، با اجرای این روش میزان تعارضات و 

تنش های احتمالی درسازمان ها تا حد زیادی کاهش 

پیدا می کند.

مزیت های دورکاری برای کارمندان

از طرف دیگر، کار کردن از راه دور فرصتی مناسب 

برای کارمندان است. این روش هزینه های گوناگون 

یک کارمند مثل هزینه رفت وآمد به محیط کار یا البسه 

را کاهش می دهد. اگر شما دورکاری می کنید، درواقع 

زمان روزانه رفت وآمد به محل کارخودرا ذخیره می کنید 

و زمان بیشتری در اختیار خواهید داشت تا از آن به 

بهترین شکل استفاده کنید. استقلال شغلی بیشتر برای 

کارکنان، کاهش فشارهای روانی محیط کار، فرصت 

بیشتر برای حضور در جمع خانواده، افزایش زمان آزاد 

کارمندان و درنتیجه انعطاف پذیرتر شدن برنامه های 

روزانه از دیگر ویژگی های مثبت این روش است.

کاهش ترافیک و کاهش آلودگی هوا

کاهش رفت وآمدهای روزانه درون شهری به ویژه در شهرهای 

بزرگ برای رفت وبرگشت از محل کار، زمینه مناسبی را 

برای کاهش استفاده از بنزین، وسایل نقلیه شخصی 

و تک سرنشین فراهم می کند، همان چیزی که آرزوی 

بزرگ شهرداری های شهرهای بزرگ محسوب می شود.

ایجاد فرصت های شغلی برابر

زنان خانه دار، دانشجویان، معلولین و اقشار مختلف 

دیگری نیز، با سختی های بسیار برای رفتن به محل کار 

روبرو هستند. دورکاری موقعیتی را فراهم می آورد تا از 

این پتانسیل های فراموش شده بتوان به بهترین شکل 

بهره برد و زمینه توانمندسازی این افراد را نیز، فراهم کرد.

امکان استخدام نیروهای متخصص بدون 

محدودیت جغرافیایی

سازمان ها و شرکت های موفق، همواره به دنبال داشتن 

نیروهایی متخصص هستند. نیروهایی که بعد مسافت 

باعث می شود، نتوان به خوبی از تخصص و مهارت آن ها 

برای سازمان استفاده کرد. اما دورکاری شرایطی را فراهم 

آورده است که به عنوان مثال، سکونت شما در شهری 

مانند مشهد مانع از کار کردنتان برای استارتاپ های 

موفق در اصفهان یا کشورهای دیگر نشود.

خبر

خبر

فرهنگ و هنر در مناظره ها 

»شاید وقتی دیگر«
مسعود پزشکیان و سعید جلیلی به عنوان دو نامزد انتخابات 

ریاست جمهوری تاکنون برنامه های خود در حوزه های مختلف 

را تشریح کرده اند؛ با این حال بر اساس اظهاراتی که تاکنون 

داشته اند به نظر می رسد موضوعات و دغدغه های فرهنگی و 

هنری برای هر دو کاندید از اهمیت کمتری برخوردار بوده است.

نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری علاوه بر اعلام مواضع 

خود در میزگردهای فرهنگی، در دو مناظره که این عنوان 

را یدک می کشید نیز به صورت حداقلی و تیتروار به مقوله 

فرهنگ پرداختند. آن ها در این زمینه پاسخگوی سوالاتی 

بودند که مرزهای مشترکی با موضوعات اجتماعی و اقتصادی 

داشت؛ از جمله اینکه مواضع خود را بر اساس سوالات درباره 

راهکارهای فرهنگی مواجهه و ساخت فیلم و سریال با هدف 

جلوگیری از سیاه نمایی، حقوق معنوی رسانه های تصویری، 

پیوست فرهنگ به طرح های توسعه ای، ترویج کتابخوانی، 

حمایت از نویسندگان و... تشریح کردند.

با این وجود در مناظره های فرهنگی بخش قابل توجهی از 

سوالات ارتباط مستقیمی با فرهنگ و به ویژه هنر نداشتند و 

همین موضوع باعث شد حتی در دو مناظره فرهنگی، نامزدها 

به بیان مواضع خود در زمینه  حجاب، مسائل زنان، اینترنت 

و فیلترشکن، اعتراضات ۱۴۰۱ و... بپردازند.

نکته قابل توجه این است که حتی در همان اعلام مواضع 

حداقلی نیز بیشتر به بُعد فرهنگ پرداخته شد و هنر تا حد 

زیادی به محاق فراموشی سپرده شده بود. چنانچه تنها اعلام 

مواضع مشخصی که در زمینه فرهنگ و هنر صورت گرفت به 

»سینما« اختصاص داشت و به بخش های دیگری از جمله 

موسیقی، تئاتر، هنرهای تجسمی، مد و لباس، دیپلماسی 

فرهنگی، میراث فرهنگی و... پرداخته نشد؛ هرچند دو حوزه 

کتاب و رسانه نیز از تک جمله هایی گذرا بهره مند شدند.

 گیشه۵۳ میلیارد تومانی سینماها 
در هفته اول تیرماه

فروش سینمای ایران از یکم تا هشتم تیرماه به بیش از ۵۲ 

میلیارد و ۹۶۸ میلیون تومان رسید؛ همچنین در این هفته ۸۳۶ 

هزار و ۹۶۷ نفر به تماشای فیلم های اکران شده نشستند.

فیلم های سینمایی »تگزاس۳« با فروش بیش از ۲۲ میلیارد 

و ۷۸ میلیون تومان، »خجالت نکش۲« با فروش بیش از ۱۱ 

میلیارد و ۳۰۳ میلیون تومان، »تمساح خونی« با فروش 

بیش از ۳ میلیارد و دو میلیون تومان، »مست عشق« با فروش 

بیش از ۲ میلیارد و ۹۹۳ میلیون تومان و »سال گربه« با 

فروش بیش از یک میلیارد و ۷۸۶ میلیون تومان به ترتیب 

رتبه های اول تا پنجم و فروش میلیاردی جدول فروش اول 

تا هشتم تیرماه بودند.

مست عشق

فیلم های »عطر آلود« با فروش بیش از ۶۹۹ میلیون تومان، 

»بی بدن« با فروش بیش از ۵۹۲ میلیون تومان، »قلهک« با 

فروش بیش از ۳۵۵ میلیون تومان، »آبی روشن« با فروش 

بیش از ۲۲۶ میلیون تومان و »ایلیا جستجوی قهرمان« با 

فروش بیش از ۱۰۰ میلیون تومان در رتبه های پنجم تا دهم 

جدول فروش هفته گذشته جای گرفتند.

آبی روشن

همچنین سینمای ایران، سه شنبه پنجم تیرماه با فروش 

بیش از ۱۰ میلیارد و ۸۴۲ میلیون تومان و ۱۶۵ هزار و 

۱۹۲ نفر، پرفروش ترین و پربیننده ترین روز سینما در هفته 

گذشته بودند.

فیلم در انتهای شب روایتی از یک جدایی و واکاوی 

ریشه های آن است اما آیا این فیلم هم صرفاً مرثیه ای 

در مصایب زنان است یا روزنه امیدی در انتهای شب 

خواهد تابید؟

یکی از سرگرم کننده ترین سکوهای این ایام، شبکه 

نمایش خانگی است که برای دسترسی به آن با مبلغ 

مشخصی می توان اشتراک یکی از سکوها را گرفت و 

به دنیایی از فیلم ها و سریال ها نیز دست یافت. »در 

انتهای شب« یکی از سریال هایی است که این روزها 

دریکی از همین سکوهای انتشار محتوای شبکه نمایش 

خانکی روی میز است و در دسترس مخاطبینش اما با 

محتوایی قابل تامل. خبرگزاری تسنیم در این رابطه 

گزارشی منتشر کرده که اینجا آورده ایم. 

»سریال در انتهای شب که به تازگی در شبکه نمایش 

خانگی پخش می شود، اختلافات زوجین در زندگی 

زناشویی را موضوع محوری خود قرار داده است. بهنام 

و ماهی در زندگی زناشویی خود به بن بست خورده اند 

و هرکدام دیگری را مقصر شکست این رابطه می داند. 

هرچند در ابتدا به نظر می رسد مشکلات اقتصادی زمینه 

اصلی اختلافات میان آن هاست اما در ادامه مسایل 

شخصیتی و فرهنگی برجسته تر می شود.

انگشت اتهام آیدا پناهنده به سمت مردی بی توجه 

و خودخواه!

ابتدا به نظر می رسید در انتهای شب نسبت به فیلم های 

مشابه خود یعنی فیلم هایی که توسط کارگردانان زن 

ساخته می شود و سویه های جانب دارانه و گاهی فمنیستی 

در آن ها برجسته است، رویه ای غیرجانبدارانه تر در 

ارتباط با چالش های میان زوجین در زندگی مشترک در 

پیش گرفته است. این پرداخت به ظاهر غیرجانبدارانه تا 

قسمت سوم به نحوی بود که مخاطب در مقام قضاوت 

برای فهم مقصر اصلی نمی توانست رأی نهایی بدهد و 

همین تعلیق، انگیزه ای برای دنبال کردن فیلم می شد. 

اما رفته رفته این شخصیت پردازی خاکستری به خصوص 

بعد از قسمت چهارم و شروع یک رابطه جدید توسط 

بهنام از بین  رفت و شاهد فیلمی با همان سویه های 

جانب دارانه هستیم.

انگشت اتهام کارگردان به سمت بهنام است. مردی 

که همچنان یک کودک خودخواه است و بی توجهی 

او به همسرش ماهی، او را از یک دختر پرشور و پرانرژی 

به زنی بیمار تبدیل کرده است. بنابراین درحالی که 

انتظار می رفت به دلیل شروع خوب فیلم با روایتی ورای 

کلیشه های رایج روبه رو باشیم، هر چه جلوتر می رویم 

کلیشه  خودخواه و دیکتاتور بودن مردان در زندگی 

مشترک، اهمیت شکم و رابطه جنسی برای آن ها، 

پایبند نبودن به زندگی مشترک، وفادار نبودن مردان 

به خانواده در عین وفاداری و ازخودگذشتگی زنان 

تقویت می شود.

در فیلم به وضوح شاهد مرثیه ای برای این دیالوگ ها و 

گزاره های کلی که از زبان ماهی مطرح می شود، هستیم:

-مردا ته تهش دوست دارن یه زن شنگول تو خونه داشته 

باشن جای زنی که زیادی فکر می کنه

-زیادی می خواد وارد جزییات بشه، زیادی می خواد 

تو تصمیم گیری ها مشارکت کنه.

-بچه گنده خودخواه. همه چیز باید جوری بود که 

تو می خواستی. باید طوری زندگی می کردیم که تو 

می گفتی خوبه.

-بگو اصلا فکرت نبود زنتم حق داره مثل تو لذت ببره 

فکرت همه جا بود جز پیش من.

-من هر چی داشتم به تو دادم، تو هرچه نداشتی به 

من دادی!

-به تو حسودیم می شه که انقدر راحت تونستی یه رابطه 

تازه رو شروع کنی!

-برای مردا عشق مثل یه پله هست. باهاش جاهایی 

میرن که قبلا نمی تونستن برن چیزایی رو می بینند که 

قبلا نمی تونستند ببینن اما برای بعضی زن ها عشق 

فقط فرورفت تو طبقه های جهنمه. رهایی توش نیست.

یا در جواب بهنام که از او این گونه انتقاد کرد که: »بعد 

زایمان دارا شد همه چیزت؛ پسرت، پدرت، کارت، 

هدفت، عشقت، گذشتت، آیندت، همه چیز« گفت: 

»آره چون از تو محبت نمی دیدم.«

یا دوباره در جواب بهنام که به او گفت: »دارا مریض 

نیست تو مریضی« گفت: »تو زندگی با تو مریض شدم« 

و موارد دیگر.

از سوی دیگر پناهنده در طول فیلم فرضیه هایی که در 

ذهن مخاطب علیه ماهی به وجود آمده را نقض و از او 

رفع اتهام می کند. به عنوان مثال در طول فیلم، بهنام 

بارها به ماهی می گوید: »تصمیم های احساسی تو 

یه عمر گند زد به زندگی ما!« اما اتفاقا فیلم، ماهی را 

در موقعیت های مختلف، زنی کاملا منطقی و بهنام 

را شخصیتی بی خیال، بی فکر و باری به هر جهت 

بازنمایی می کند. تا جایی که در قسمت چهارم بهنام 

در عین ناباوری مخاطب بادم دستی ترین فرصتی که 

برایش به وجود می آید و باوجود داشتن فرزند به امکان 

بازگشت به زندگی قبلی خود پشت پا می زند و رابطه 

جدیدی شروع می کند. درحالی که ماهی بعد از جدایی 

همچنان به همسرش وابستگی عاطفی دارد و شروع 

رابطه جدید را پس می زند.

 از بی تفاوتی به طلاق تا عبور از خط قرمزهای عاطفی

نقد اجتماعی بر سریال در انتهای شب

سید معین امامی میبدی
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تاثیر محیط پیرامونی بر شناخت جامعه

 هفته نامه ورزشی و هنری   سال هشتم   شماره 410   
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شناخت اجتماعی یکی از مهم ترین موضوعات در 

علوم اجتماعی و روانشناسی است که به بررسی نحوه 

درک، تفسیر و تعامل انسان ها با یکدیگر می پردازد. 

یکی از عوامل کلیدی در این زمینه، محیط پیرامون 

است که تاثیر قابل توجهی بر فرآیندهای شناخت 

اجتماعی دارد.

 در این مطلب، به اهمیت درک محیط در شناخت 

اجتماعی پرداخته و تاثیرات آن را بررسی خواهیم کرد. 

 اهمیت محیط در شناخت اجتماعی

۱.  زمینه سازی فرهنگی و اجتماعی محیط فرهنگی و 

اجتماعی که فرد در آن زندگی می کند، نقش بسیار مهمی 

در شکل گیری نگرش ها، باورها و رفتارهای اجتماعی 

او دارد. فرهنگ ها و جوامع مختلف دارای ارزش ها و 

هنجارهای متفاوتی هستند که می توانند نحوه درک 

و تفسیر رویدادها و تعاملات اجتماعی را تحت تاثیر 

قرار دهند. برای مثال، رفتارهایی که در یک فرهنگ 

قابل قبول و مثبت تلقی می شوند، ممکن است در 

فرهنگی دیگر نامناسب یا حتی ناپسند باشند. 

۲.  تجربیات شخصی تجربیات فردی ناشی از تعامل با 

محیط های مختلف نیز بر شناخت اجتماعی تاثیرگذار 

است. این تجربیات می توانند شامل تحصیلات، شغل، 

سفرها، و حتی تعاملات روزمره با افراد مختلف باشند. 

هر چه افراد بیشتر در معرض محیط ها و موقعیت های 

متنوع قرار گیرند، توانایی آن ها در درک و تفسیر صحیح تر 

تعاملات اجتماعی افزایش می یابد.

۳.  تاثیرات محیط فیزیکی محیط فیزیکی نیز نقش 

مهمی در شناخت اجتماعی ایفا می کند. برای مثال، 

فضای فیزیکی مکان های عمومی می تواند بر نحوه 

تعاملات اجتماعی افراد تاثیر بگذارد. محیط های باز و 

دعوت کننده معمولا باعث افزایش تعاملات اجتماعی 

مثبت می شوند، درحالی که محیط های بسته و محدود 

می توانند احساس انزوا و تنهایی را تقویت کنند. 

 راهکارهایی برای بهبود درک محیط در شناخت اجتماعی

  ۱. افزایش آگاهی فرهنگی آشنایی بافرهنگ ها و 

جوامع مختلف از طریق مطالعه، سفر و تعامل با افراد از 

فرهنگ های مختلف می تواند به افزایش درک محیطی 

و بهبود شناخت اجتماعی کمک کند.

۲. تجربه گرایی تشویق افراد به تجربه محیط های مختلف 

و قرار گرفتن در موقعیت های جدید می تواند به تقویت 

توانایی های شناخت اجتماعی آن ها کمک کند. این 

تجربیات می توانند شامل مشارکت در فعالیت های 

اجتماعی، سفر به مناطق مختلف و تعامل با گروه های 

اجتماعی مختلف باشند. 

۳.  ایجاد محیط های اجتماعی مثبت طراحی و ایجاد 

محیط های فیزیکی که تعاملات اجتماعی مثبت را 

تسهیل می کنند، می تواند به بهبود شناخت اجتماعی 

افراد کمک کند. این محیط ها می توانند شامل فضاهای 

عمومی باز، پارک ها، مراکز فرهنگی و اجتماعی باشند. 

 نتیجه گیری درک محیط به عنوان یکی از عوامل کلیدی 

در شناخت اجتماعی، اهمیت بسیاری دارد. محیط 

فرهنگی، اجتماعی و فیزیکی که افراد در آن زندگی 

می کنند، به طور مستقیم و غیرمستقیم بر نگرش ها، 

باورها و رفتارهای اجتماعی آن ها تاثیر می گذارد. با 

افزایش آگاهی فرهنگی، تجربه محیط های مختلف و 

ایجاد محیط های اجتماعی مثبت، می توان به بهبود 

شناخت اجتماعی و درنتیجه تعاملات اجتماعی سالم تر 

و موثرتر دست یافت.

     دیدار می نمایی و پرهیز می کنی                             
بازار خویش و آتش ماتیز می کنی 

جواد ظفر امیلی

فلسفه دعا همچون بازی قایم موشک است که خداوند از ما 

می خواهد چشم ها را اندکی ببندیم تا او ازنظر ما پنهان شود 

آنگاه که چشمان گشوده شد به جستجوی همبازی زندگی مان 

بشتابیم در آن لحظات هیجان انگیز جستجو ، خداوند می داند 

کجاست در نزدیکی ما و ناظر بر جستجوی ماست ، لیکن ما 

نمی دانیم که کجاست اما جستجوگری می کنیم همین تعقیب و 

پیگیری آدمی را گرم زندگی می کند و همچنان امیدوار می ماند 

یافتن هم بازی در لحظه نهایی همان امر دعاست که به ما قوت 

و قدرت می بخشد در دعاست که ما خود و خدا را حاضر و غایب 

می کنیم . دعا دستمایه ای برای حضور خالق یکتا در زندگی و 

ساختن بهترین خلوت سرا و ناب ترین کنج عافیت است هرچه 

بیشتر دعا می کنیم بیشتر مست و مسرور شویم.

    مادر پیاله عکس رخ یار دیده ایم

ای بی خبر زلذت شرب مدام ما

 اگر دعا از صحنه زندگی حذف شود دعوی جایش را خواهد 

گرفت دعوی برتری ، دعوی خدایی و دعوی .... دعا ایجاد موج 

مثبت برای خود و بشریت است برخلاف تصور عده ای دعا منفعل 

بودن نیست بلکه متحد گشتن با خویش است

 چون دعامان امر کردی ای حجاب

 این دعای خویش را کن مستجاب 

هم دعا از تو اجابت هم زتو

 ایمنی از تو مهابت هم ز تو

 ما زحرص و آز خود را سوختیم

 این دعا را هم زتوآموختیم

 دعا کلید قفل های ناگشوده است دعا به مثابه ذره بینی ست که 

خود را بزرگتر می یابم و خدا را نزدیک تر حس می کنیم آن قدر 

نزدیک که قلب مان عرش الهی و دست هایمان بادبان رسیدن 

به پروردگار می گردد.

 دعا گفتگوی عاری از ریاست گفتگویی میان آنچه که نیست 

و آنچه که هست گفتگویی میان ظاهر و باطن ، مستی آور و 

مدهوش کننده .

بی جهت نبود که مولانا می سراید

 لذت تخصیص تو وقت خطاب 

آن کند کو ناید از صد خم شراب 

دعا و مناجات نه به خاطر اثرش بلکه به خاطر وجودش است 

که آدمی را گرم می کند درنیایش است که دیالوگ برقرار و 

رابطه استوارتر می شود دعا کمندی است برای تقرب به خدا 

و پیدا کردن گمشده وجود خویش و درنوردیدن در افق های 

ناشناخته هست ست تا آنجا که سکوت حاکم و هیاهوها ناپدید 

می شود دعا به منزله سر گذاشتن تصورات و توهمات است برای 

رسیدن به حیاتی که در آن زوال نیست یعنی هم نشینی باخدا .

واکنش علیرضا قربانی به حواشی کنسرت تخت جمشیدواکنش علیرضا قربانی به حواشی کنسرت تخت جمشید

یادداشت

علیرضا قربانی در نخستین شب برگزاری کنسرت 

خود در تخت جمشید با توجه به نگرانی هایی که برای 

آسیب رسیدن به این بنای تاریخی وجود داشت، گفت 

که تیم این کنسرت از کارشناسان میراث خبره ای 

مشورت گرفته و تمام تلاش خود برای جلوگیری از 

آسیب رسیدن به بنا را کرده اند.

علیرضا قربانی در نخستین کنسرت خود در تخت 

جمشید در پاسخ به نگرانی های موجود درباره امکان 

آسیب وارد شدن به این بنای تاریخی گفت: با همه 

سختی ها و دشواری ها میزبان شما در این مکان 

تاریخی هستیم. تخت جمشید پیچیدگی های 

خاصی برای برگزاری کنسرت دارد ولی به همت 

جمع بسیاری از بزرگان و کسانی که قلب و دلشان 

برای فرهنگ و هنر این سرزمین می تپد، توانستیم 

امشب برای اولین اجرا در بین شما باشیم.

او ادامه داد: ممنون از شما و همه مردم سرزمینمان 

برای حمایتی که از این برنامه دارند و ما را مورد لطف 

قرار می دهند. حضور شمارا به گهواره  تمدن بشریت 

و این جای بسیار ارزشمند خوش آمد می گویم. بسیار 

خوشحالیم که اینجا در خدمت شما هستیم و می توانیم 

برنامه موسیقی اجرا کنیم. یادمان باشد اینجا جایی است 

که دومین اثر ثبت شده تاریخی، بسیار کهن و ارزشمند 

در یونسکو است و به عنوان یکی از ارزشمندترین ابنیه 

تاریخی در دنیا به حساب می آید. به دوراز تعارف و اغراق 

وظیفه و دغدغه تک تک ما فرزندان این سرزمین هست 

که لحظه به لحظه به فکر حفاظت و پاسداری ازاینجا و 

حفظ ایمنی آن باشیم.

این خواننده موسیقی ایرانی همچنین اذعان کرد: از روز 

اولی که تصمیم گرفتیم این برنامه را اجرا کنیم با بسیاری 

از کارشناسان که جزو خبره ترین کارشناسان میراث 

فرهنگی و کسانی که مستقل فعالیت می کنند، سعی 

کردیم هماهنگی های لازم را به عمل بیاوریم که حتی 

اندازه سرسوزنی اثر منفی روی بنایی که از نیاکان ما به 

ما رسیده است، نگذاریم. موظف هستیم و محکوم به 

این هستیم که باپوست و گوشت و استخوان خودمان 

این اثر را حفظ کنیم. سعی کردیم هیچ مشکلی برایش 

ایجاد نکنیم و همین طور که می بینید تمام تلاشمان بر 

این بوده نزدیکی با خود سایت و بنا نداشته باشیم و تمام 

سیستم صوتی ما پشت به این ابنیه تاریخی هستند. از 

تمام کسانی که دغدغه حفظ این بنا رادارند و با تماس 

گرفتند و ابراز لطف کردند سپاسگزاریم و تیم تلاش 

کردند که دغدغه آن ها را پاسخگو باشد.

قربانی همچنین گفت: به نظر می رسد، اگر این 

حرکت ادامه دار باشد با نوع رفتار، کردار و عملکرد 

ما این احساس به وجود بیاید که دل و قلبمان ما 

برای اینجا می تپد و دلمان می خواهد اینجایی که 

جزو مفاخر ما و میراثی است که می توانیم به رخ 

جهانیان به عنوان فرهنگ و تمدن هفت هزارساله 

خود به رخ بکشیم، بتوانیم بعدها در نقاط مختلف 

کشور از مکان های تاریخی مختلف دیگر با نظر 

کارشناسان و حفط مسایل ایمنی چنین برنامه هایی 

را برپا کنیم؛ اگرچه که تمام توجه ما بر این باشد که 

بیش ازپیش به این مکان ها توجه و از آن نگهداری 

کنیم .

پدرام خسروشاهی




